
Protokół Nr 73/2022 
z posiedzenia Komisji Budżetu Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
w dniu 24 listopada 2022 r. 
 
Obrady Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu – Włodzimierz Stec 
stwierdzając quorum na podstawie listy obecności (w załączeniu).  
 
Posiedzenie Komisji odbyło się w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji przy  
ul. Świętokrzyskiej 11, rozpoczęło się o godz. 15.05. 
 
Do porządku obrad: 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec zasygnalizował konieczność 
rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 r. – jako punkt II ppkt 
10.  
Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie opowiedzieli się za rozszerzeniem 
porządku obrad.  
 
W związku z wniesioną zmianą do porządku obrad Przewodniczący Komisji – Wł. 
Stec poinformował o konieczności wymiany załącznika nr 1 do projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
na 2022 r. 
 
Członkowie Komisji obradowali według następującego porządku obrad: 
 
 
Ad I/Aktualna sytuacja i zamierzenia na najbliższe lata instytucji kultury – 
Miejskiego Centrum Kultury, Biura Wystaw Artystycznych, Miejskiej Biblioteki 
Publicznej oraz Muzeum Tradycji Hutnictwa (materiał w załączeniu): 

 
Jako pierwsza w dyskusji głos zabrała Przewodnicząca RM - I. Renduda - Dudek 
stwierdzając, że ujęcie tego tematu w planie pracy Rady Miasta na rok bieżący było 
spowodowane tym, że co jakiś w projekcie uchwały budżetowej pojawią się 
propozycja przekazania pewnej dotacji na rzecz jednostek kultury. Dlatego też do 
przedłożonych materiałów powinna być dołączona informacja o bieżącej sytuacji 
finansowej danej jednostki kultury. Przewodnicząca stwierdziła, że w jednostkach 
kultury dzieje się bardzo dużo dobrego, ale dobrze było również wiedzieć, o jaką 
pomoc chodzi. Uzupełniając propozycję Przewodniczącej RM radny J. Wrona 
stwierdził, że powinno to być rozszerzone o przewidywania do końca roku. Pytanie 
radnego A. Pałki dotyczyło ilości czytelników korzystających z e-książki. Z kolei radny 
M. Łata stwierdził, że z tytułu tematu  z planu pracy Rady Miasta nie wynika wprost, 
że sytuacja finansowa powinna być ujęta, może po prostu w tytule zabrakło słowa 
„ekonomiczna”.  
Członkowie Komisji zgodnie stwierdzili, że na sesję Rady Miasta powinna być 
przygotowana przez dyrektorów jednostek dodatkowa informacja na temat sytuacji 
finansowej każdej jednostki kultury.  
Następnie głos zabrał radny M. Czeremcha stwierdzając, że podejmując decyzję  
o przebudowie browaru trzeba było się liczyć z faktem, że utrzymanie obiektu będzie 
kosztować. W jednostkach kultury dzieje się dużo dobrego, ale wymaga to również 
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wsparcia, zaplanowania wydatków na cały rok. Radny M. Łata stwierdził, że ten rok, 
jak i poprzednie, był nieprzewidywalny, więc trudno jest oszacować pewne koszty.  

Ad II/Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 

1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok 
(projekt uchwały w załączeniu): 

 
W dyskusji nad projektem uchwały padło pytanie ze strony członków komisji, co by 
było, gdyby zostały uchwalone stawki w maksymalnej wysokości. Odpowiedzi na to 
pytanie udzielił Skarbnik Miasta – S. Kijak, który wyjaśnił, że stawki w maksymalnej 
wysokości dałyby dodatkowe 18 mln zł dochodów. Odpowiadając na pytania radnego 
M. Marca - do kiedy gmina może pozwolić sobie na niepodnoszenie stawek podatku 
oraz radnego J. Wrony – jaka sytuacja jest w sąsiednich gminach – Skarbnik 
poinformował, że generalnie wszystkie gminy podnoszą stawki podatku: w Skarżysku 
zaproponowano stawki maksymalne, a w Starachowicach stawki są wyższe  
w stosunku do tych z ubiegłego roku. Skarbnik dodał, że w podatku od 
nieruchomości nie ma stawek minimalnych, jak również gmina może nie pobierać 
tego podatku. Przewodnicząca Irena Renduda - Dudek zapytała, jak propozycja 
utrzymania stawek na ubiegłorocznym poziomie skutkuje na wykonanie budżetu. 
Skarbnik S. Kijak poinformował, że generalnie „spięcie” budżetu jest bardzo trudne. 
W tym roku różnica pomiędzy dochodami a wydatkami wyniosła 90 mln zł, dlatego 
też niektóre jednostki zredukowały swoje plany, jednak każda z nich ma budżet 
wyższy od ubiegłorocznego. 
Radny M. Łata poinformował, iż w jednej z gmin podwyżka stawek podatku od 
nieruchomości nie obsłuży kosztów zadłużenia gminy. Zdaniem radnego M. Marca 
gmina może korzystać z zewnętrznych źródeł finansowania lub z kredytów, co też 
bywa opłacalne. Z drugiej strony gmina nie podnosi stawek podatku od 
nieruchomości od kilku lat i trzeba się nad tym wspólnie zastanowić. Radny St. 
Choinka stwierdził, że niepodnoszenie stawek podatku to przede wszystkim komfort 
dla biznesu. Przewodnicząca Irena Renduda - Dudek stwierdziła, że warto byłoby się 
zastanowić nad wprowadzeniem niewielkiej podwyżki stawek podatku, np. w wys. 
1,5%. Skarbnik Miasta – S. Kijak stwierdził, że budżet najlepiej oceniać pod kątem 
wykonania inwestycji. Stawki podatku nie były podnoszone od 8 lat. Gmina jest 
obecnie w lepszej sytuacji finansowej, inwestycje nie wyhamowały, udało się 
wyremontować wiele jednostek łącznie z siedzibą urzędu. Jeśli chodzi o wskaźnik 
poziomu inwestycji, to w projekcie budżetu na 2023 r. wynosi on 36%. Radny M. 
Czeremcha stwierdził, że podatek od nieruchomości jest częścią składową budżetu, 
ale czy ktoś pamięta, jakie były dochody i na czym budżet zyskał? Wiele czynników 
ma wpływ na dochody budżetu, m.in. dochody z PIT i CIT, co oznacza, że wszyscy 
mamy swój wkład. Radny stwierdził, że w momencie transformacji miasta zapłaciło 
wysoką cenę, co m.in. spowodowało, że obecnie na rynku pracy brakuje 
wykwalifikowanych pracowników. W opinii Przewodniczącej RM - Ireny Renduda - 
Dudek z niepodnoszenia stawek podatku na pewno będą zadowoleni mieszkańcy 
miasta, ale radni mają prawo być zaniepokojeni tą sytuacją, jak długo będzie nas na 
to stać.  
 
W wyniku dyskusji członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 
w/w projekt uchwały.  
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2) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2023 
rok (projekt uchwały w załączeniu): 

 
W uzasadnieniu do projektu uchwały Skarbnik Miasta – S. Kijak poinformował,  
że mimo niskich stawek podatku ok. 300 tys. zł mniej wpłynęło do budżetu z tytułu 
podatku od środków transportowych. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 

3) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego  
na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2023 r. (projekt uchwały  
w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

4) obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, 
przyjmowanej jako podstawa obniżenia podatku leśnego na obszarze 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2023 r. (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

5) ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu przy obliczaniu zwrotu 
rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów niepełnosprawnych 
oraz rodziców do placówki oświatowej (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Gminę Ostrowiec Świętokrzyski (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

7) rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
(projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji w głosowaniu: 9 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  
i 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Ostrowieckiemu (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2022 r. (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
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10) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2022 r. (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022 – 2029 (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Skarbnik Miasta – S. Kijak przypomniał o konieczności wymiany załącznika nr 1 do 
projektu uchwały zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski (w załączeniu), co jest konsekwencją wniesienie drugiego 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 
2022 r. Ponadto – odpowiadając na pytania radnego M. Marca – Skarbnik udzielił 
szczegółowych wyjaśnień odnośnie inwestycji prowadzonych w PSP Nr 5 i PSP Nr 7.  
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 

Ad III/Sprawy różne: 
 
Nie zgłoszono żadnych spraw.  
 
Na tym obrady zakończono. Posiedzenie Komisji trwało do godz. 16.09. 
 
Przewodniczył: Przewodniczący Komisji Budżetu RM - Włodzimierz Stec 

Protokołowała: Marta Kamińska 
 
 
 

 
 

 


